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اعلام جرم دادستانی تهران
علیه برخی از فعالان رسانه ای 

مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: برخی از فعالان رســانه ای که با استناد به 
گزارش جعلی و پر از اشــتباه بی بی سی، با همراهی گروه های ضد انقلاب اقدام 
به انتشار مطالب کذب در رابطه با پرونده نیکا شاکرمی کرده بودند به دادستانی 

تهران احضار شدند.
به گزارش ایلنا، مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد:  به واســطه انتشار مطالب 
کذب، توهین آمیز و تبلیغ علیه نظام در فضای مجازی پس از انتشــار گزارش 
جعلی سایت انگلیسی BBC در رابطه با پرونده نیکا شاکرمی، دادستانی تهران 

علیه تعدادی از خبرنگارها و فعالان رسانه ای اعلام جرم کرد.
دادستانی تهران در راستای وظیفه قانونی عدلیه برای مقابله با برهم زنندگان 
امنیت روانی جامعه، ضمن اعلام جرم، برای این افراد پرونده قضایی تشکیل داد 

و جهت ارائه توضیحات به دادسرای تهران احضار شدند.

سخنگوی هیات منصفه دادگاه های مطبوعاتی خبر داد

نتایج رسیدگی به پرونده رویداد ۲۴ و ناداستان
سخنگوی هیات منصفه دادگاه های سیاسی و مطبوعاتی گفت: دادگاه رسیدگی 
به پرونده های مجله ادبی ناداستان و پایگاه خبری رویداد ۲۴ با حضور اعضای 

منصفه در شعبه نهم دادگاه کیفری یک تهران برگزار شد.
به گزارش ایلنا، اکبر نصراللهی در این باره گفت: اتهام   محمد حیدری  مدیر 
مســئول  رویداد ۲۴   در شکایت   مهدی قدیمی مدیرعامل شرکت واسپاری 
ملت »نشــر مطالب خــلاف واقع«  در مطلبی با عنــوان حقوق ۱۷۰ میلیون 
تومانی مدیرعامل شرکت لیزینگ ملت با دستور مدیر بانک ملت!  در نوزدهم  
تیر ۱۴۰۲  بود که  در آن گفته شده است  »مهدی قدمی« مدیرعامل شرکت 

واسپاری ملت، از شرکت های زیرمجموعه بانک ملت، »نجومی بگیر« است. 
وی افزود: هیات منصفه بعد از شــنیدن دفاعیات متهم  محمد حیدری  مدیر 
مسئول  رویداد ۲۴   را با اکثریت آراء  مجرم دانست و مستحق تخفیف ندانست.

نصراللهــی ادامه داد: پرونده دیگری که مورد بررســی گرفت  مربوط به  آرش 
صادق بیگی مدیر مســئول و صاحب امتیاز  مجله ناداستان و  مهدی طلوعی 
ســردبیر مجله مذکور به اتهام اشائه منکرات و اشاعه تصاویر و مطالب  خلاف 
عفت عمومی  بود  که هیات منصفه در این پرونده هم با اکثریت آرا متهمان  را  
مجرم شناخت اما مستحق تخفیف دانست. نصراللهی در پایان گفت: رای دادگاه  
رســیدگی به پرونده اتهامات  محمد حیدری  مدیر مسئول  رویداد ۲۴، آرش 
صادق بیگی مدیر مســئول و صاحب امتیاز  مجله ناداستان  و  مهدی طلوعی 
ســردبیر مجله مذکور  که به ریاست قاضی کریمی در شعبه ۹ دادگاه کیفری 

یک  برگزار شد، متعاقبا صادر خواهد شد.

عدلیه

افشاگری جعفرزاده از طراح ایده 
ساخت ۴ میلیون مسکن

جعفرزاده ایمن آبادی با تاکید بر اینکه وعده ساخت۴ میلیون مسکن به پاشنه 
آشیل دولت رئیسی تبدیل شده است، گفت: یکی از نمایندگان مجلس یازدهم 
که در برنامه هــای تبلیغاتی، همراه رئیس دولت بــوده، چنین وعده ای را به 

رئیسی پیشنهاد داده است.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، نماینده ادوار مجلس، در گفتگو با سایت اقتصاد 
۱۰۰، در پاسخ به این سوال که چه کسی پیشنهاد مطرح کردن ایده ساخت ۴ 
میلیون مسکن را به آقای رئیسی داد، گفت: در زمان برنامه های تبلیغاتی، یک 
نفر همراه با ایشان به استودیو رفت، من فقط در حد یک کد می گویم، آن یک 
نفر از دوستان سابق کمیسیون برنامه و بودجه و از نمایندگان معروف گذشته 
بود که من بعد از این برنامه به او زنگ زدم گفتم آقای فلانی این حرف را تو در 

کاسه آقای رئیسی گذاشتی. چرا این کار را کردی؟ا
وی ادامه داد: بحث مســکن، اقتصاد خودش را دارد، ای کاش در مورد مسکن 
آقای ســعیدی کیا را بیاورید، من سالیان ســال با آقای سعیدی کیا در بحث 

مسکن مهر در دوره آقای احمدی نژاد کار کردم.
ایمن آبادی با تاکید بر اینکه، دولت به صورت کامل دستش را بر روی مسکن 
بگذارد و چه اینکه دســتش را هم به صورت کامل از روی بحث مسکن بردارد 
اشــتباه اســت، گفت: من برای آقای آخوندی احترام قائل هستم ولی یکی از 
نقدهای ما به آقای آخوندی همین بود گفتیم هردوتایش اشــتباه است و ای 

کاش آقای رئیسی از این تجربه استفاده می کرد.

رویداد

علی ربیعی:
انگار این روزها، استاد مطهری 

هر لحظه ترور می شود!
آنچه این روزها به نام جمهوری اسلامی فریاد زده می شود و چیزی که از اسلام 
با »پایداری« زیاد بازنمایی می گردد، همگی، تیرهایی است که هر روز بر اندیشه 

و نگاه مطهری شلیک می شود.
علی ربیعی در کانال تگرامی خود به مناسبت روز معلم نوشت: »آنچه این روزها 
به نام جمهوری اســلامی فریاد زده می شود و چیزی که از اسلام با »پایداری« 
زیاد بازنمایی می گردد، از جمهوری به جمهوری بی مردم، از فرهنگ برآمده از 
جامعه به فرهنگ مهندســی و زوری شده تا فقر گستری به نام انقلابی گری و 
همچنین بی اعتنایی به آرای ناشی از وجدان جمعی جامعه به اسم خدا، همگی، 
تیرهایی اســت که هر روز بر اندیشه و نگاه مطهری شلیک می شود؛ این بار نه 
با شــلیک گلوله ای به مغز با جهالت »فرقان«، بلکه شلیک به اندیشه به بهانه 

»پایداری« بر اصول! استادان و معلمان جامعه ساز، روزتان گرامی باد«

آذری جهرمی:
بسازیم، کلنگ نباشیم!

وزیر ارتباطات دولت دوازدهم نوشت: سیاستگذاری سازنده، نیازمند کار و تلاش 
مضاعف است اما در سیاستگذاری کلنگی، مصاحبه و دستور دادن و تظاهر به 

حمایت از حقوق مردم کفایت می کند.
محمدجواد آذری جهرمی در کانال تلگرامی خود با اشــاره به هشــدار برخی 
مسئولان برای مسدودســازی فعالیت دیوار و شیپور در صورت عدم همکاری 
برای مقابله با قیمت سازی ها نوشت: »برخی سوداگران با قیمت سازی جعلی 
در سکوهایی چون دیوار و شیپور، نسبت به ایجاد التهاب در بازار مسکن اقدام 
می کنند. این گزاره ای اســت که چند مدتی اســت در مصاحبه های متولیان 

سیاستگذاری مسکن و شهرسازی ایران به دفعات شنیده شده است.
آیــا این گزاره صحت دارد؟ پاســخ احتمالا مثبت اســت، اما با همان احتمال 

می شود گفت که این پدیده فراگیر نیست و بیشتر منطقه ای است.
ما راه حلی که سیاستگذار مسکن و شهرسازی ارائه می کند، عمدتا »کلنگی« 
اســت. بستن سکوها در صورت عدم همکاری، همکاری چیست؟ تخریب بازار 
به دســت خود صاحبان سکو! یا فشــار نابجا بر پلیس برای شناسایی عوامل 
ســوداگری و دستگیری آنها و یافتن سلطان ســوداگری مسکن!  و در نهایت 

افزایش اصطکاک مردم با حکومت. در این شرایط تناقض آلود چه باید کرد؟
دخالت کلنگی سیاســتگذار با شــعار حمایت از مردم و تعطیلی سکو؟ خب 

صاحبان سکو و فعالان تجاری در آن، مگر از مردم نیستند؟
شاید راه حل نگاهی به نحوه مدیریت در سایر بازارها باشد. در بازارهای مالی، 
این پیشامدها با ایجاد و نمایش مفهوم »عمق بازار« در کنار قیمت پیشنهادی، 
کنترل می شود. عمق بازار به ترید کننده درک بهتری از میزان عرضه و تقاضا 
در بازار مربوطه را می دهد. سیاستگذار سازنده، بجای تخریب کلنگی پلتفرم ها، 
با اســتفاده از داده های ناشناس شده سامانه معاملات مسکن، متوسط نرخ هر 
متر مربع مسکن معامله شــده در هر کوچه و معبر را با استفاده از زیرساخت 
ســامانه GNAF در وزارت ارتباطات، شفاف ســازی میکند و با ترکیب این 
اطلاعات با قیمت سازی برخی سوداگران در این سکوها، آنها را افشا میکند و 
به خریداران یا مستاجران درباره ساختگی بودن قیمتها هشدار می دهد. البته 
مراقب اســت تا با دســت کاری نکردن قیمتها توسط خودش، اعتماد مردم را 

هم از بین نبرد.
طبیعی اســت که سیاستگذاری سازنده، نیازمند کار و تلاش مضاعف است اما 
در سیاستگذاری کلنگی، همان مصاحبه و دستور دادن و تظاهر به حمایت از 

حقوق مردم کفایت می کند.

سوشیال

آغاز تبلیغات مرحله دوم انتخابات 
مجلس از بامداد امروز

ســتاد انتخابات کشور در اطلاعیه شــماره یک اعلام کرد 
تبلیغات مرحله دوم انتخابات مجلس شــورای اسلامی از 
بامداد ۱۳ اردیبهشــت به مدت یک هفته آغاز می شود. به 
گزارش ایسنا به نقل از کمیته اطلاع رسانی ستاد انتخابات 
کشور، متن این اطلاعیه به شرح زیر است: به آگاهی مردم 
شریف ایران اسلامی و تمامی نامزدهای مرحله دوم انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی می رساند، در 
اجرای ماده )۷۰( قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی، 
فعالیت های تبلیغاتی کلیه نامزدهای واجد شرایط از ساعت 
۰۰:۰۰ بامداد روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۱۳ آغاز و در 
ساعت ۰۸:۰۰ صبح روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۲۰ پایان 

می یابد.

مخالفت مجلس با افزایش تعرفه 
تاکسی های اینترنتی

نماینده مردم تبریز، آذرشــهر و اســکو در مجلس شورای 
اسلامی از مخالفت با افزایش ۱۰ درصدی تعرفه تاکسی های 
اینترنتی در ازای دریافت غیرقانونی مالیات بر ارزش افزوده 
با امضای بیش از ۳۰ نماینده و ارجاع آن به هیات رییســه 
مجلس خبر داد و گفت: در این راســتا طرح سوال از وزیر 
امور اقتصادی و دارایی نیز به دلیل تاثیر تورمی این تصمیم 
در اقتصاد کشــور، مدنظر قرار گرفته است. به گزارش ایلنا 
حجت الاســلام محمدرضا میرتاج الدینی با اشــاره به بند 
۱۲ ماده ۱۲ قانــون ارزش افزوده مصوب ۱۳۸۷ مبنی بر 
معافیت خدمات حمل ونقل عمومی مسافری درون و برون 
شهری، جاده ای، ریلی، هوایی و دریایی از پرداخت مالیات 
بــر ارزش افزوده، اظهار کرد: بنابر جز ۱۳ از بند ب ماده ۹ 
قانون مالیات بر ارزش افــزوده مورخ ۱۴۰۰، این معافیت 
تثبیت و توســعه یافته است و در عین حال، ارائه خدمات 
حمل ونقل عمومی مســافری از طریق انعقــاد قرارداد نیز 
مشمول بند ۱۲ ماده ۱۲ قانون شناخته شده و از پرداخت 
مالیات و عوارض ارزش افزوده معاف است که هدف اصلی 
قانون  گذار در این راستا، کاهش هزینه های مصرف کننده 
نهایی یعنی مردم در تامین نیاز حمل ونقل به عنوان یکی 

از نیازهای اساسی بوده است. 
میرتاج الدینی با اشــاره به اینکه درصد اســتفاده مردم از 
تاکســی های اینترنتی به دلیل بهره بردن این ســکوها از 
هوش مصنوعی، در دســترس و امن تر بودن رو به افزایش 
است، بیان کرد: در عمل با افزایش سهم این بخش، سهم 
۷۰ درصدی ســفرهای خودروهای شخصی بدون نظارت 
کاسته شده و به سکو های اینترنتی افزوده می شود که این 
اتفاق بســیار مثبتی برای مدیریت کلان کشــور و توسعه 
اقتصاد دیجیتال و ساماندهی این کسب و کار حمل و نقلی 
به عنوان یک صنعت اشــتغال زا  و بســیار مهم در کشور 

است.
نماینــده مــردم تبریز، آذرشــهر و اســکو بــا تاکید بر 
اینکه علی الرغم وجود نص صریح قانون و وجود بخشــنامه 
اختصاصی دال بر معافیت تاکســی های آنلاین از پرداخت 
ارزش افزوده توسط مردم، تصریح کرد: متاسفانه ادار ه های 
مالیات براســاس ابلاغیه جدید به شــرکت های تاکســی 
اینترنتی، اقــدام به طلب ارزش افــزوده از مردم کرده اند 
که مجلس شورای اســلامی با افزایش ۱۰ درصدی تعرفه 
تاکسی های اینترنتی در ازای دریافت غیرقانونی مالیات بر 

ارزش افزوده توسط سازمان امور مالیاتی، مخالف است.

غضنفرآبادی:
بعید است بررسی قانون مهریه 

به مجلس یازدهم برسد
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس گفت: بعید است 

بررسی قانون مالیات بر مهریه به مجلس یازدهم برسد. 
موســی غضنفرآبادی در گفت وگو با ایلنــا، درباره این که 
قانــون مالیــات بر مهریــه در چه مرحله ای قــرار دارد و 
دارای چه ویژگی هایی است، گفت: در نوبت بررسی است، 

جزئیات را به زمان بررسی واگذار کنیم.
رئیس کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: بعید است قانون مالیات بر  مهریه  به این 
مجلس برســد اما در نوبت صحن قرار دارد. وی با اشــاره 
به جمعیتــی که به دلیل عدم پرداخــت مهریه در زندان 
هستند، گفت: به دنبال این هستیم ان شاالله کمتر کسی به 
زنــدان برود و محور این طرح از زندان رفتن خیلی از افراد 

جلوگیری می کند.

حذف مشمولان بالای 35 سال 
از برنامه هفتم

نماینده نجف آباد در مجلس از حذف معافیت مشــمولان 
بالای ۳۵ ســال دارای ۲ فرزند یا بیشــتر از لایحه برنامه 
هفتم توســعه کل کشــور خبر داد. به گزارش تســنیم، 
ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به مصوبه مجلس درباره معافیت مشمولان 
بالای ۳۵ ســال دارای ۲ فرزند یا بیشــتر، گفت: در بهمن 
ماه سال گذشــته و در جریان بررسی لایحه برنامه هفتم 
توسعه کل کشور ماده ۱۰۲، بند ت، تبصره )۱( نمایندگان 
مصوب کرده بودند که این گروه از  مشــمولان از سربازی 

معاف شوند.  
وی افزود: شورای نگهبان نسبت به این مصوبه ایراد گرفت 
و بنده در نامه ای به رئیس شــورا خواستار بازنگری در نظر 
اعضا نســبت به این مصوبه مجلس شــدم.  نماینده مردم 
نجف آبــاد در مجلس بیان کرد: در جلســه روز گذشــته 
مجلس و در جریان بررسی ایرادات شورای نگهبان نسبت 
به لایحه برنامه هفتم توسعه کل کشور، معافیت مشمولان 
دارای ۲ فرزند و بیشتر و بالای ۳۵ سال که با ایراد شورای 
نگهبان مواجه شــده بود، از قانون برنامه هفتم حذف شد.  
ابوترابــی بیان کرد: در مجلس بعدی با ارائه یک طرح این 
موضوع را با کاهش ســن یعنی مشمولان بالای ۳۰ سال و 

دارای ۳ فرزند یا بیشتر مجدد پیگیری خواهیم کرد.  

دیده بان ایران فیلتر شد
سعید سیف نوشــت: دیروز )سه شنبه( عصر در یک اقدام 
غیرمنتظره ســایت دیدبان ایران بدون اطلاع قبلی فیلتر 
شد. سعید سیف مدیرمســئول دیده بان ایران در صفحه 
شخصی خود در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: »دیروز 
عصر در یک اقدام غیرمنتظره ســایت دیدبان ایران بدون 
اطلاع قبلی فیلتر شد. تلاش ما در این ۸ سال این بود که 
صدای مردم باشیم.  هنوز هیچ نهادی مسئولیت فیلترینگ 
را به عهده نگرفته اســت. حالا اگر با تعطیلی این سایت و 
بیکاری همکاران ما مشکلی از مشکلات کشور حل خواهد 

شد که حرفی نیست.«

انتخابات

مجلس

ویژه

ادعاهای اخیر مهدی نصیری در گفت وگو 
با بی بی ســی که خواستار آن شده بود 
اپوزیسیون شکاف بین مصطفی تاج زاده 
و رضا پهلــوی را با یک اتحاد پر کنند، 
او  است.  شــده  همراه  واکنش هایی  با 
مدعی اســت که پادشاهی مشروطه و 

جمهوری خواهی می توانند متحد شوند.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، در همین 
راستا، عباس ســلیمی نمین، فعال سیاسی 
اصولگرا که ســابقه حضور در روزنامه کیهان 
هوایــی را در کارنامه خود دارد، با اشــاره به 
مواضع اخیر مهدی نصیــری گفت: »خیلی 
تمایــل ندارم که به ایشــان بپــردازم اما به 
طــور کلی نبایــد از یک تجربه غافل شــد. 
عناصر تندرو هیچ وقت در یک موقعیت ثابت 
نمی ماننــد، یعنی در هر زمینه ای نوســانات 
آنان بســیار افراطی اســت و به همین دلیل 
به هیچ وجــه مورد اعتماد واقع نمی شــوند. 
هیچ کســی نمی تواند تضمیــن کند که یک 
عنصر تنــدرو افراطی در یک موقعیت و یک 

موضوع باقی بماند.«
برخورد بد نصیری با نماینده 

رهبری در کیهان 
وی ادامــه داد: »قطعا این موضوع در جامعه 
زیان بار اســت زیرا مخــرب و تخریب کننده 

روابط هســتند. به خاطر دارم که در دوران 
نمایندگی رهبری آقــای خاتمی در روزنامه 
کیهان، هر چه به آقای نصیری گفته می شد 
که احترام نمایندگی رهبری را حفظ کنید، 
انتقــاد کنید اما منزلــت نمایندگی رهبری 
را بــا ادب و احترام حفظ کنید و بنویســید، 
ایشان بی ادبانه و جسورانه برخورد می کند و 
برای ما شایسته نبود.« فعال سیاسی اصولگرا 
بیان کــرد: »چنین فردی وقتــی التماس و 
درخواســت از آقای خاتمی می کند که رای 
برای من بگشــا، آقای خاتمی بــه او اعتماد 
می کند؟ خیر. هیچ کسی نمی تواند به این ها 
اعتمــاد کند؛ به همین دلیــل مدام تندتر و 
تندتر شده و ســعی می کنند جایی را برای 
خــودش بیابند و طبیعتا سرنوشــت خوبی 
پیدا نخواهند کرد. عناصر افراطی که از ایران 
رفتند، ابتدا حرفشــان این بــود که ایران به 
اندازه کافی نســبت به آمریکا موضع پررنگ 
ندارد، اما یواش یــواش که در تقابل با نظام 
جمهوری اســلامی قرار گرفتنــد، در افراط 
غرب گرایی با صهیونیست ها که افراطی ترین 
نژادپرســتان نظام حاکم در جهان هستند، 

پیوند خوردند.«
هیچ کسی نمی تواند به نصیری اعتماد کند

ســلیمی نمین، با بیان اینکه این افراد حاضر 

هســتند بالاترین جنایــات را بــرای رژیم 
صهیونیســتی انجــام بدهند تا غــرب آنان 
را بپذیــرد و مواضع ضدغربی گذشته شــان 
فراموش شــود، گفت: »آقای نصیری مجبور 
اســت که ایــن  کار را برای فراموش شــدن 
مواضع تند و افراطی خود در گذشــته انجام 
دهــد. روز به روز مواضــع افراطی تری اتخاذ 
خواهد کرد تا اینگونه پذیرفته شود. هیچ کس 
نمی توانــد به او اعتماد کنــد و در این وادی 
بیشتر سقوط خواهد کرد. بنابراین، فاجعه ای 
رخ خواهد داد که در رابطه با منافقین و سایر 

نیروهای افراطی رخ داد.«
تا نقطه سقوط کامل پیش

خواهد رفت
این چهره سیاسی اصواگرا با اشاره به مواضع 
گذشــته مهدی نصیری گفت: »قبلا مواضع 
افراطی داشــتند الآن تفریطی. ایشان بر این 
باور بود کــه زن برای لذت بخشــی به مرد 
آفریده شــده اســت. هرچی به ایشان گفته 
می شد که این دیدگاه با نظر اسلام نمی خواند 
و نظرات امام خمینی)ره( و رهبری این گونه 
نیســت، حرف خودش را مــی زد. در بحث 
تکنولوژی هم یک دیدگاه بسیار عقب افتاده 
داشت که این ها نشانه مدرنسیم است و نباید 

استفاده کنیم.«

وی افزود: »چنین فردی برای اینکه گذشته 
خودش را ترمیم کند، مجبور اســت که در 
وادی نقطه مقابل تندروی بیشــتری کند و 
تا نقطه سقوط کامل پیش خواهد رفت. ولی 
مطمئنا هیچ کسی به او اعتماد نخواهد کرد، 
غرب و عناصر غرب زده هم به اعتماد نخواهند 
کرد. اینکه امروز به طرف رضا پهلوی که خود 
ایرانیان خارج از کشور او را لاابالی می دانند، 
رفته تا اعتبار و جایگاهی کسب کند، چنین 
مســئله ای برای گذشــتگاه محقق نشد که 
درباره ایشــان محقق شود. به تجریه دیگران 

هیچ توجهی قرار نیست داشته باشد.«
ســلمین نمین با اشــاره بــه مخالفت های 
اصلاح طلبان بــا مواضع اخیر مهدی نصیری 
خاطر نشــان کرد: »شــما یک وقتی جریان 
اصلاح طلب را نقد می کنید، اشکالی ندارد و 
خوب اســت، یک عده  هم اصولگرایان را نقد 
می کنند و بسیار خوب اســت، اما هتاکی و 
حرمت شــکنی هرگز نقد نیست. در گذشته 
یک بار آقای مخملباف درباره زندگی خودش 
در یک جلسه خصوصی توضیحاتی ارائه کرد 
و یــک بحثی را درباره مادرش بیان کرد. من 
هر چه به آقای نصیری گفتم که این حرف در 
جلسه خصوصی بیان شده و درز پیدا کردن 
آن خلاف اخلاق اســت، شــما یک موضع و 
نقدی را به نسبت به آقای مخملباف نسبت 
به کارهای هنــری دارید، اما نباید به مادر او 
پرداخته و در روزنامــه منعکس کنید، غلی 
رغم تذکر جدی که به ایشــان داده شد، این 

مطلب را منعکس کرد.«
اصلاح طلبان مهدی نصیری

را نمی پذیرند
وی ادامــه داد: »یعنی خــلاف اخلاق برای 
تخریب. مــا باید تفاوت بین نقد و تخریب را 
متوجه باشــیم. آقای نصیری با این گذشته 
از ســوی اصلاح طلبان مــورد پذیرش قرار 
می گیرد؟ یک موقعیت برتری می خواهد رقم 
بزنــد آیا مورد پذیرش قــرار می گیرد؟ خیر. 
امکان دارد از او بــرای بهره برداری تبلیغانی 
شود اما این موضوع با اعتماد کردن فرق دارد. 
هرگز کســی به او اعتماد نخواهد کرد و راه 
به او نخواهند داد.« وی افزود: »اصلاح طلبان 
اگر قرار باشد موضع بگیرند، شخصیت هایی را 
دارد اما اینکه ایشان پرچم داری و میدان داری 
کند را نخواهند پذیرفت و برای تخریب رقیب 

سیاسی بهره خواهند برد.«

وزیر کشــور درباره انعقاد قراداد بین 
شــهرداری تهران و چین برای تامین 
واگــن، گفــت: کار خوبی اســت که 
شهرداری انجام داده است و هیچ نقاط 
منفی در رابطه قرارداد این خرید وجود 

ندارد.
به گزارش ایســنا، احمد وحیدی در حاشیه 
جلسه امروز هیات وزیران درخصوص اجرای 
طرح انسداد مرز در شرق کشور، بیان کرد: 
انســداد مرز یک پروژه قدیمی است و چند 
بار شروع و رها شده بود که با دستور جمهور 
و تخصیص منابع، در شــرق کشــور دنبال 

می شود و در حال اجراست.
وی درخصوص تقســیم اســتان تهران به 
تهران شرقی و غربی نیز عنوان کرد: برنامه 
تقسیمات کشوری طبق نیازهای هر منطقه 

طراحی می شــود و تقسیم استان تهران در 
دســت بررســی اســت. وحیدی همچنین 
با بیان اینکه انتخابــات مرحله دوم در ۲۲ 
حوزه و ۱۱ هزار شــعبه برگزار خواهد شد، 
اظهارکرد: از همه مردم دعوت می کنیم که 

در این انتخابات شرکت کنند.
مرحله دوم مثل مرحله اول مهم است. همه 
گروه ها و سلایق و جریان ها به میدان بیایند 

و مردم را به حضور تشویق کنند.
وزیر کشــور درباره مطرح شدن پرونده نیکا 
شاکرمی در رســانه های بیگانه، گفت: الان 
دانشجویان در دانشــگاه های آمریکا و اروپا 
در حال حمایت از مردم فلســطین هستند. 
می خواهند توجهات را از این اعتراضات دور 
کنند. از ســویی می خواهند عملیات وعده 
صادق را مخــدوش کنند. آنها آمدند و یک 

سوژه بسیار مضحک که همه ابعاد آن روشن 
اســت را مطرح کردند که پاسخ آن هم داده 
شد و مشخص شد؛ دشمن و رسانه های آنها 
به گزارش های دروغ و دور از واقع متوســل 

شده اند تا عملیات روانی انجام دهند.
وی در خصــوص کمــک به ســیل زدگان 
سیســتان و بلوچســتان، گفت: دولت فعلا 
۱.۵ همــت برای کمک مصــوب کرد البته 
بعد از بررســی های بیشــتر، اگه نیاز باشد 
کمک بیشتری می شــود. این کمک ها در 
استان شــروع شده اســت. وحیدی درباره 
انعقاد قراداد بین شــهرداری تهران و چین 
بــرای تامین واگن، گفت: کار خوبی اســت 
که شــهرداری انجام داده است. امیدواریم 
طبق برنامه ها اجرا شود. اصل ما بر حمایت 
داخل اســت و اولویت بر تولید داخل است، 

اما ســایر نیازمندی ها را از خارج تامین می 
کنیــم. قرارداد طبق روال قانونی خود انجام 
شده است. وی افزود: هدف شهرداری از عقد 
قرارداد با چینی ها نوسازی ناوگان بوده است. 
امیدواریم در مرحله اجرا نیز طبق برنامه ها 
محقق شود. هیچ نقاط منفی در رابطه با این 
قــرارداد وجود ندارد، بحــث هوای پاک در 

تهران بسیار مهم است.
وحیدی درباره اجرای طرح نور، گفت: طرح 
نور براســاس تکالیف قانونی اســت و فراجا 
به عنوان ضابط قوه قصاییــه اجرا می کند. 
دســتگاه های دیگر هم مسئولیت دارند که 
باید بــه آن عمل کنند تــا از ناهنجاری ها 
جلوگیری شــود. تا الان هم خــوب انجام 
 شــده و مورد اســتقبال مردم و مسئولان 

قرار گرفته است.

بررسی لایحه  عضو کمیســیون ویژه 
عفــاف و حجاب، با اشــاره به اجرای 
طرح نور در کشــور و احتمال موازی 
کاری با لایحه عفــاف و حجاب گفت: 
مجازات  قانون  بحث  ارشــاد،  »گشت 
اســلامی، مــاده ۶۳۸ و تبصره آن، 
مصوبات شورایعالی انقلاب فرهنگی به 
قوت خودش باقی است. لایحه عفاف و 
ابلاغ شود، در جهت  حجاب زمانی که 

تقویب طرح نور است.«
محمدتقی نقدعلی، عضو کمیســیون ویژه 
بررســی لایحه عفاف و حجاب، در گفتگو با 
خبرآنلاین، درباره ایرادات شورای نگهبان به 
لایحه عفاف و حجــاب، بیان کرد: »ایرادات 
شــورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب، 
پیرامــون چگونگی شناســایی به وســیله 
سامانه های تصویری و کیفیت شناساسایی 

توســط فراجا بود. گاهی اوقات مامور فراجا، 
فردی را که کشــف حجاب کرده براســاس 
قانون جریمه می کرد و شناسایی او بر اساس 

مشاهده کارت ملی و مشخصات او است.«
وی گفت: »گاهی اوقات، این کار براســاس 
سامانه های تصویری انجام می شود و شورای 
نگهبان این ابهام را به نسبت به سامانه های 
تصویــری و چهره نگاری داشــت که آیا در 
آن ها خطا وجــود دارد یا خیــر، بر همین 
اساس نماینده شــورای نگهبان در جلسات 
کمیسیون حاضر شــد. کیفیت سامانه های 
تصویری باید به تایید کارشــناس مربوطه 
برسد و برای او محرز شود که در شناسایی 
افراد خطا رخ نداده اســت، این کارشــناس 
مربوطه گزارش مفصلی از کیفیت ســامانه 
و چهــره نگاری ارائه کردنــد. البته ابهامات 
دیگری هم وجود داشت، مانند اصل ۷۵ که 

دولت بار مالی را قبول کرد.«
لایحه عفاف و حجاب طرح نور را 

تقویت می کند
نماینده خمینی شــهر با اشاره به اظهارات 
اخیر سخنگوی دولت گفت: اظهارات ایشان 
را دقیق ندیده ام، اجازه بدهید، ملاحظه کنم.

عضو کمیســیون ویژه بررسی لایحه عفاف 
و حجاب، با اشــاره به اجــرای طرح نور در 
کشــور و احتمــال مــوازی کاری با لایحه 
عفاف و حجاب گفت: »گشــت ارشاد، بحث 
قانون مجازات اســلامی، ماده ۶۳۸ و تبصره 
آن، مصوبــات شــورایعالی انقلاب فرهنگی 
به قوت خودش باقی اســت. لایحه عفاف و 
حجاب زمانی که ابلاغ شود، در جهت تقویت 
طرح نور است. در طرح نور زمانی که با یک 
شخص مکشــفه مواجه می شوید که بعد از 
تذکر مصداق افرادی است که باید به مراکز 

ارشــاد مواجه شــود، اما بعد از این که این 
لایحه ابلاغ شــد، اگر صرفا فعل انجام شده 
کشــف حجاب باشــد، مامور مربوط توسط 
سامانه های طراحی شده جریمه می کند، اگر 
مصداق براندازی باشد طبق این قانون در جا 

او را بازداشت می کند.«
مجازات خاصی برای سلبریتی ها 

وی گفــت: »لذا، این قانون دســت نیروی 
انتظامی را بازتر می کند و منافاتی با قوانین 
موجود ندارد، یک مقداری تفصیل بیشتری 
بین برهنگی، بدپوششی و برداشت روسری 
قائل شــده که هــر کــدام از این ها درجه 
هنجارشــکنی خاصی دارد. مجازات خاصی 
برای ســلبریتی ها و کســب کارها و ادارات 
دولتی و مجازات ســنگینی برای افرادی که 
سازمان یافته کشف حجاب می کنند، در نظر 

گرفته شده است.«

سلیمی نمین از تندروی های مهدی نصیری روایت می کند

قبلا مواضع افراطی داشت الان تفریطی 

وحیدی در حاشیه هیات دولت

نقاط منفی در رابطه با قرارداد خرید واگن های مترو وجود ندارد

محمدتقی نقدعلی خبر داد

ایراد شورای نگهبان به سامانه چهره نگاری در لایحه عفاف و حجاب

یک عضو کمیســیون شوراها و امور داخلی 
کشور در خصوص قرارداد شهرداری تهران 
با شــرکت چینی گفت: گویــا در خصوص 
مفاد این قرارداد مُصر بر محرمانگی است و 
دلیل این اصرار را هم شرایط تحریم عنوان 
می کنند که البته انتشــار خبر و مشخصات 
شرکت و عکس های مربوط به انعقاد قرارداد 
در واقع بهانه محرمانگی را مورد تردید قرار 

می دهد.
احمد علیرضابیگی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا، درباره انتقاد به شــهرداری تهران در 
خصــوص حیف و میل کــردن بودجه این 
سازمان به واسطه برخی از تصمیمات گفت: 
نهاد شــهرداری یک ناظری به اسم شورای 
شــهر دارد و درحال حاضر شورای اسلامی 
شــهر تهران در معرض یک آزمایش خطیر 

قرار گرفته است.
این عضو کمیســیون شوراها و امور داخلی 
کشــور مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 

البته به واســطه یک عصبیت سیاســی که 
وجود دارد و مجلس هم در ارتباط با دولت 
به آن مبتلا اســت، به نظر نمی رسد اقدام 
خاصــی در این مورد رخ دهــد، زیرا تعلق 
خاطری که مجلس به به دولت داشــت به 
طوری که ۲۵۰ نفــر از نمایندگان مجلس 
مسئولین ستادهای انتخاباتی آقای رئیسی 
بودند و همین امر ســبب شــد  مجلس از 
وظیفه نظارتــی خودش غفلت کند، همین 
هم دامن گیر شورای شهر تهران شده است.

وی تاکید کرد: مردم انتطار دارند شــورای 
شــهر تهران در مقام نمایندگــی آن ها به 
وظایف نظارتی خود عمل کند و اگر دغدغه 
و نگرانی هایی پیش آمده اســت، حکایت از 
این دارند که مردم احساس می کنند شورا از 
وظیفه خود غفلت و بی توجهی کرده است.

از  علیرضابیگی عنوان کــرد: صحبت هایی 
جانب بعضی از نمایندگان شــورای شهر در 
خصوص قراردادی که شــهرداری با شرکت 

چینی منعقد کرده اســت بیان می شــود و 
گویــا در خصوص مفاد این قــرارداد مُصر 
بر محرمانگی اســت و دلیل ایــن اصرار را 
هم شــرایط تحریــم عنــوان می کنند که 
البته انتشــار خبر و مشــخصات شرکت و 

عکس های مربوط به انعقاد قرارداد در واقع 
بهانه محرمانگی را مورد تردید قرار می دهد. 
انتظار این اســت شــفافیت وجهه اهتمام 
شــهرداری تهران باشــد تا از این حرف و 

حدیث ها پرهیز شود.

واکنش علیرضابیگی به ماجرای قرارداد شهرداری تهران با شرکت چینی


